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Ministrul Finantelor, despre Ordonanta 114: Vom promova alternative daca vor fi

echitabile pentru cetateni 

Promovarea de alternative la Ordonanta de Urgenta 114 este posibila, numai daca acestea vor fi echitabile

pentru cetateni si corecte fata de economia româneasca, a declarat, luni, ministrul Finantelor Publice,

Eugen Teodorovici, la "Ora Guvernului", la dezbaterea politica privind efectele acestui act normativ. 

"Suntem în aceasta perioada implicati în dezbateri pe fiecare sector în parte, dar vreau sa va spun foarte clar: vom

promova daca este cazul alternative. Doar daca, si o repet, acestea vor fi echitabile pentru cetateni si corecte fata

de economia româneasca", a spus Teodorovici.

Ministrul Finantelor a lansat si o serie de întrebari la care a mentionat ca nu crede ca va primi un raspuns, una

dintre acestea fiind cum de multe companii multinationale ruleaza afaceri de miliarde de euro, dar au profit de sub

1% raportat la cifra de afaceri.

O alta întrebare retorica a lui Eugen Teodorovici a facut referire la erodarea bazei impozabile si la transferul

profiturilor.

"Ştiti de asemenea si cum a evoluat indicele privind accesul la finantare si ca s-a diminuat accesibilitatea pe piata

creditului, valoarea indicatorului reducându-se de la 1,45 în iunie 2017 la 1,29 în iunie 2018, în contextul unei

cresteri a sumelor pe care românii cu împrumuturi la banci trebuie sa le plateasca luna de luna", a spus Eugen

Teodorovici.

De asemenea, el a afirmat ca România are cea mai mare diferenta între rata dobânzii la credite si rata dobânzii la

depozite din Uniunea Europeana. Diferenta este de 5 puncte procentuale, dubla fata de media la nivel european, cu

40% mai mare decât cea din Polonia si de 2,5% decât în Cehia. În acest context, din cauza dobânzilor ridicate,

bancile comerciale nu mai crediteaza economia reala, iar lipsa creditarii frâneaza cresterea economica cu 0,5

puncte procentuale în fiecare an.

Ministrul Finantelor, Eugen Teodorovici, a fost invitat luni, în plenul Camerei Deputatilor, la "Ora Guvernului", la

dezbaterea politica despre efectele Ordonantei de urgenta 114/2018.

Miercuri, Biroul permanent a luat aceasta decizie la solicitarea grupului parlamentar al USR.
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